

[Text]

As you know, most of Canada's international banking business is conducted with U.S. citizens. The fact that Akwesasne is both in Canada and the United States presents some special opportunities.

As the committee is also aware, international banking centres are not new to New York State. They already have existing international banking centres and would certainly be most interested in perhaps mirroring what we would do here in Canada and acknowledge the special status of Akwesasne.

One of the purposes of this designation is to assist in regional development disparities. I point out that Akwesasne really is without an industrial base and unemployment there is quite high.

The suggestion I was going to make, this motion or amendment, was made to Chief Mike Mitchell. Mr. Mitchell was most receptive to the possible designation, and certainly looks forward to new opportunities the community could have as the international banking community looks much more closely than they have in the past at the opportunities that may be available in this special location.

Being in New York State, the province of Quebec, the province of Ontario and under the jurisdiction of the federal governments of the United States and Canada does present a lot of complications and problems. Perhaps a special designation would help to alleviate some of that complication. Perhaps it may be a unifying force or a unifying catalyst that would allow the citizens of Akwesasne to make a giant step forward as they work toward self-government.

I could go on at length, Mr. Chairman, but I feel that I have touched on some of the main points that this special designation would have, and the importance that it would have in this community.

Mr. Attewell: It is a very, very interesting idea that the honourable colleague puts forth. I would just like to understand a little bit more about, if I may, the profile and the history of this group.

What is the genesis of this? Was Chief Mitchell pounding on your door with this brilliant idea? How did this really get going? Tell us a little bit about the group. How big is this group and what experience have they? Do they have any computer experience? I have some more questions, but if you could just start with some of those, please.

Mr. Warner: The idea stems from the activities the Finance committee has had in the last year, studying in depth the international banking centres as they exist in other locations and as they could exist here. We feel the expertise required to satisfy the requirements of proposed subsection 31.1(9), where there are four different functions that have to be performed in the international banking centre. . .

[Translation]

Comme vous le savez, la plupart des affaires bancaires internationales du Canada sont réalisées avec des citoyens américains. Le fait qu'Akwesasne soit située tant au Canada qu'aux États-Unis présente des occasions particulières.

Comme le comité le sait également, les centres bancaires internationaux ne sont pas une nouveauté dans l'État de New York. Il y a déjà des centres bancaires internationaux, et cet État serait certainement très intéressé à reprendre ce que nous ferions ici au Canada et à reconnaître le statut particulier d'Akwesasne.

Un des débuts de cette désignation est d'aider à rectifier les disparités régionales. Je signale qu'Akwesasne n'a pas vraiment de base industrielle et que le chômage y est très élevé.

La suggestion que j'allais faire, cette proposition ou cet amendement, a été présentée au chef Mike Mitchell. M. Mitchell a très bien accueilli cette possibilité et entrevoit de nouvelles possibilités pour la localité si le monde bancaire international s'intéressait plus étroitement que par le passé aux possibilités que pourraient offrir cet endroit particulier.

Le fait d'être situé dans l'État de New York, dans la province de Québec et dans la province de l'Ontario et de relever de la compétence des gouvernements fédéraux des États-Unis et du Canada entraîne beaucoup de complications et de problèmes. Une désignation spéciale permettrait peut-être de réduire un peu ces complications. Cela pourrait être une force d'unification ou un catalyseur permettant aux citoyens d'Akwesasne d'accomplir de grands progrès sur la voie de l'autonomie.

Je pourrais m'étendre longtemps sur ce sujet, monsieur le président, mais j'estime avoir mentionné certains des points principaux que comporterait cette désignation spéciale, et avoir mentionné l'importance qu'elle aurait dans cette localité.

M. Attewell: C'est là une très intéressante idée que présente mon honorable collègue. J'aimerais toutefois comprendre un petit peu mieux le profil et l'histoire de ce groupe.

Quelle est la genèse de cette proposition? Est-ce le chef Mitchell qui est venu frapper à votre porte pour vous communiquer cette brillante idée? Comment tout a-t-il commencé? Parlez-nous un peu du groupe. Quelle est son importance et son expérience? Est-ce que ces gens ont de l'expérience en informatique? J'ai encore d'autres questions, mais commençons par répondre à celles-ci.

M. Warner: L'idée découle des activités du Comité des finances l'an dernier, de l'étude en profondeur des centres bancaires internationaux qui existent ailleurs et de la forme qu'ils pourraient prendre ici. Nous croyons que le savoir-faire nécessaire pour répondre aux exigences du paragraphe 31.1(9) du projet de loi, selon lequel le centre bancaire international doit assurer quatre fonctions différentes. . .